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- Za nama je jedna te{ka god-
ina, godina u kojoj smo svi zajed -
no ulo`ili puno rada na pre va-
zila`ewu teku}ih problema, kao
i na re{avawu problema koje smo
nasledili iz pro{losti. Nadam
se da }emo nadaqe jo{ vi{e ra-
diti, kako bismo stvorili boqe
uslove za `ivot na{ih gra|ana,
{to nam je i obaveza, pre svega
zbog na{e dece i budu}ih gene -
racija. @elim vam da predstoje}e
novogodi{we praznike do~ekate
u miru, okru`eni porodicom i
bliskim prijateqima i da u No -
voj 2016. godini ostvarite nove
poslovne uspehe, poru~io je odbo -
r nicima predsednik Op{tine
Prokupqe Miroqub Paunovi}
na posledwem skup{tinskom za -
se dawu u 2015. godini.

Najva`nija ta~ka dnevnog re -
da, koja se na{la pred odborni -
cima lokalnog parlamenta, bila
je nacrt buxeta za 2016. godinu.
Projektovan na 1.613.663.284 di-

nara, novi buxet }e obezbediti
nesmetano funkcionisawa svih

buxetskih korisnika. Vi{e sred-
stava planirano je za lokalni ak-
cioni plan zapo{qavawa, kao i
za programe socijalne za{tite.
Pove}ane su i subvencije JKP
„HAMMEUM“, kome su pripojena

jo{ tri komunalna preduze}a
„^isto}a“, „Tr`nice“ i JP za

za{titu i unapre|ewe `ivotne
sredine.

U nastavku sednice usvojene
su odluke o lokalnim komunal-
nim taksama, o lokalnim admini -
strativnim taksama, kao i pre d -

lozi re{ewa o prestanku man-
data direktora i ~lanova upra v -
nih i nadzornih odbora komu na-
lnih preduze}a koja su pripojena
u jedinstveno komunalno pre-
duze}e „HAMMEUM“.

- Na{i odbornici su tokom
godine pokazali veliku odgov-
ornost prema gra|anima koje zas-
tupaju i sredini iz koje dolaze.
Sve nedostatke u svojim izbor -
nim jedinicama predstavili su
na skup{tinskim sednicama, po -
krenuli mnogobrojne inicijati -
ve koje smo svi zajedno raz matra-
li. U buxetu za narednu godinu
predvi|eno je vi{e sredstava za
infrastrukturu, socijalna dava -
wa, kao i za zapo{qavawe, kazao
je predsednik SO Prokupqe Ra-
doslav Mihajlovi}.

Na dana{woj sednici sao p{ -
teno je da su u prokupa~kom par-
la mentu formirane dve nove
od borni~ke grupe, SDS – Crno -
go rska partija, koju ~ini pet
odbornika i odborni~ka grupa
DS – Ruska partija, tako|e sa pet
odbornika.

Q.M.

Na prvom ovogodi{wem zase -
dawu Skup{tine op{tine Pro -
ku pqe donete su odluke i re {e-
wa koja se odnose na zakonske
obaveze rada lokalne samouprave
i koja }e omogu}iti nesmetan rad
javnih preduze}a i ustanova u
Prokupqu.

Odbornici su usvojili Pred-
log odluke o maksimalnom broju
zaposlenih na neodre|eno vreme,
kojom je utvr|en maksimalni
broj od 802 radnika u sistemu
lokalne samouprave Op{tine
Prokupqe.

- Ovu odluku uskladili smo sa
preporukama Vlade Republike
Srbije. U ovoj fazi re{avawa

problema vi{ka zaposlenih ne}e
biti problema, jedan broj rad-

nika je stekao uslove za odlazak u
penziju, a predvi|ena su i sred-
stva za materijalno obezbe|ewe
radnika, rekao je predsednik SO
Prokupqe Radoslav Mihajlovi}.
Ostale odluke odnose se na za-
konske obaveze, kao {to je Od-
luka o anga`ovawu revizora za
obavqawe eksterne revizije za v -
r{nog ra~una buxeta za 2015. god-
inu. Usvojeni su i programi
po s lovawa JP Direkcija za iz-
gradwu, urbanizam i stambene
poslove, JP za urbanizam i ure -
|ewe Op{tine Prokupqe, kao i
Plan i Program rada JKP
„HAMMEUM“.

Tako|e je usvojen i Program

razvoja sporta u op{tini Pro ku -
pqe za period 2016 -2020. godina,

sa ciqem da se kroz sport, kao
elemenat od su{tinskog zna~aja
za razvoj i zdravqe dece i omla-
dine, unapredi kvalitet `ivota
i obogati dru{tveni odnos sta -
novnika op{tine Prokupqe.

- U skladu sa Nacionalnom
strategijom i Zakonom o sportu,
sport u Srbiji dobija odgova ra -
ju}e smernice, detaqno je raz ra -
|en op{ti interes u oblasti
sporta. Priliku da u~estvuju u
sportskim aktivnostima imaju
svi gra|ani, bez obzira na dru { -
tveni status, versku i naci o na -
lnu pripadnost. Samim tim i
lo kalna zajednica je du`na da
obezbedi adekvatne uslove za ba -
vqewe sportom, jer redovna fi -
zi~ka aktivnost i propagirawe
zdravih stilova `ivota su osnov
za o~uvawe psihi~kog i fizi~ -

kog zdravqa, istakao je predsed-
nik Op{tine Prokupqe Mi ro -
qub Paunovi} u uvodnoj re~i
ovog dokumenta.

Odbornici su podr`ali i
Od luku o izgradwi spomen-obe -
le`ja Drugom pe{adijskom puku
„Kwaz Mihailo“, za koji postoji
dugogodi{wa inicijativa.

- Formirali smo Organiza-
cioni odbor i doneli Odluku o
podizawu spomen-obele`ja na
mestu odakle je ~uveni Gvozdeni
puk krenuo u svoju slavnu epo pe -
ju, kako bi se na neki na~in odu -
`ili na{im precima, rekao je
predsednik SO Mihajlovi}.

U nastavku sednice usvojeni
su predlozi za izmenu sastava
{kolskih odbora u pojedinim
pro kupa~kim {kolama.

Q.M.

Posledwe zasedawe Skup{tine u 2015. godini

Usvojen buxet za 2016. godinu

Prvo zasedawe Skup{tine u ovoj godini

Odluka u skladu sa preporukama Vlade
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- Dug koji smo po raznim osno-
vama nasledili iznosi blizu dve
milijarde dinara. Vode}i ra~una
o svakom buxetskom dinaru i do -
ma}inskim poslovawem vra}en je
deo duga, promenom vlasti zaus-
ta vqeno je isisavawe novca iz
bu xeta lokalne samouprave. Oba -
veze prema korisnicima su bla -
go vremene i u potpunosti iz vr -
{avane, rekao je on i dodao da je
ove godine za adaptaciju {kol-
skih objekata, kupovinu name { -
taja za {kole ulo`eno 60 mi li-
 ona dinara, rekao je Laketi}.

Govore}i o privrednim akti -
v nostima, on je naglasio da je
smawena stopa nezaposlenosti i
da se aktivno radi na pri vla ~e -
wu stranih direktnih investi-
cija.

- Ve} sada postoji interesova -
we stranih investitora iz Ne ma -
~ke i Italije za izgradwu i
ot varawe proizvodnih pogona u
Beloqinu i Velikoj Plani. Re-
alizacijom ovih projekata otvo -

ri }e se nova radna mesta, istakao
je Laketi} i dodao da je ove go-
dine napravqen projekat u vred-
nosti od 88.620 evra pod nazivom
“Geografski informacioni sis-
tem”.

U infrastrukturu je na teri-
toriji prokupa~ke op{tine do
kraja decembra 2015. godine ulo -
`eno ukupno 46.883.195 dinara.
Naredne godine planirana su
ulagawa od skoro 100 miliona di-
nara.

- U prethodnim godinama za
socijalna davawa izdvojilo se
blizu pet miliona dinara. Ove
go dine za te namene izdvojeno je
vi{e od 20 miliona dinara. Naju-
gro`enijim porodicama pode-
qeno je 1.700 paketa sa osnovnim
`ivotnim namirnicama i pode-
qeno 400 kubika ogrevnog drveta,
naglasio je narodni poslanih i
podvukao da u op{tini niko ne
sme da bude gladan, ostane bez
ogreva ili lekova.

Da se u lokalnoj samoupravi

doma}inski radilo i da je bila
prisutna finansijska discipli -
na govori podatak da je do{lo do
formirawa jednog jedinstvenog
preduze}a JKP “HAMMEUM”.

Dr Laketi} je podvukao da je
od nekada{wa ~etiri preduze}a
formirano jedno i da }e se ovom
transformacijom u{tedeti og -
ro mna sredstva.

- Za zakup prostorija komu-
nalna preduze}a su na godi{wem
nivou izdvajala skoro 6,5 mili -
ona dinara. Lokalna samouprava
je kupila prostorije u vrednosti
od 38 miliona dinara. U tim pro -
storijama bi}e sme{teni rad-
nici “HAMMEUMA”. Ve} za {est
godina ova investicija }e se is-
platiti i lokalna samouprava }e
biti vlasnik ovog prostora, re -
kao je Laketi} i dodao da je do -
ma}inski kupovati, a ne proda-
vati.

Za sanaciju reke Toplice, ko -
ja je nanosila velike {tete pri -
vrednim i drugim objektiva us -

led poplava, ulo`eno je 20 mil-
iona dinara.

Laketi} se posebno osvrnuo
na rad Apotekarske ustanove
Prokupqe, i naglasio da je ova
ustanova 2015. godine po svom po -
slo vawu pos tala lider u Srbiji.   

D.B.

INTERVJU: Narodni poslanik Darko Laketi}

Doma}inskim poslovawem stabilizovan buxet Op{tine
Narodni poslanik u Skup{ tini Srbije iz Prokupqa dr Da r ko Laketi} govorio je o re zu ltatima rada lokalne samo up ra ve u pro{loj

godini i naporima da se stabilizuje buxet Op{tine Prokupqe i iza|e iz velikih du gova od dve milijarde, koje je Op {tini ostavila

prethodna vlast. Prema wegovim re~ima, pro{le godine doma}inskim poslovawem stabilizovan je buxet Op{tine Prokupqe i vra}en

dug od 350 miliona dinara.

Povodom odr`avawa mani-
festacije Dani bugarskog fi l -
ma, koja je odr`ana sredinom ja -
nuara, predsednik Op{tine Pro -
ku pqe Miroqub Paunovi} pri -
re dio je prijem za generalnog
ko nzula Republike Bugarske u
Ni {u Atanasa Krastina. Pri-
jemu su prisustvovali ~lanica
Op{tinskog ve}a zadu`ena za ku -
l turu Milica Eri}, direktor
Na rodnog muzeja Toplice Darko
@a ri} i predsednik Klub-filma
@ikica Jovanovi}.

Predsednik Paunovi} govo-
rio je o Prokupqu kao administ -
ra tivnom, privrednom, kul tu r-
nom i sportskom centru Top li ~ -
kog okruga.

- Prokupqe je poznato po ter-
ma lnim i mineralnim vodama,
kao i mesto gde su poznate sve t -
ske fabrike po~ele da otvaraju
svoje proizvodne pogone. Ovaj
kraj je poznat i po vo}arskoj pro -
izvodwi, odnosno po proizvodwi
kvalitetne obla~inske vi{we i
{qive. U posledwe vreme sa po-
tencijalnim investitorima se
vode intenzivni razgovori oko
otvarawa novih proizvodnih po -
gona, a samim tim i novih radnih
mesta, rekao je Paunovi} i na-

glasio da je saradwa izme|u Sr-
bije i Bugarske neophodna i od
obostranog je interesa.

Prema wegovim re~ima, do sa -
da{we investicije pojedinih po -
z natih multinacionalnih ko mpa-
nija mogu biti podstrek i za bu -

ga rske privrednike da svoj kapi-
tal ula`u na teritoriji Pro -
kupqa i Toplice.

Govore}i o saradwi sa poje-
dinim bugarskim op{tinama, Pa -
unovi} je dodao da se Prokupqe

pro{le godine prikqu~ilo pro-
gramu Prekograni~na saradwa i
da bi u najskorije vreme trebalo
da do|e do realizacije odre|enih
projekata.

- U sklopu programa “Preko-
gra ni~ne saradwe Srbija – Bu ga -

rska”, Op{tina Prokupqe ve} je
konkurisala sa dva projekta. Re~
je o projektima namewenim mla -
di ma i turizmu, kao i rekon-
strukciji jedne fiskulturne
sa le, rekao je predsednik pro ku -

pa- ~ke Op{tine i dodao da lo -
kalna samouprava podr`ava sve
priv re dne, kulturne, sportske i
druge manifestacije, koje za ciq
imaju dru`ewe mladih iz na{e i
dru gih zemaqa.

Generalni konzul Bugarske
Atanas Krastin zahvalio se na
dobrodo{lici i istakao da pros-
tora za pro{irewe saradwe na
svim poqima ima.

- Dobro je {to se Prokupqe
ukqu~ilo u program “Prekogra -
ni~ne saradwe Srbija –Buga rs -
ka” i {to ste ve} aplicirali za
pojedine projekte. Kao ~lanica
Evropske unije pru`i}emo sve da
se dobri i razvojni projekti fi-
nansiraju iz pretpristupnih
fondova EU, rekao je generalni
konzul i dodao da prirodne po-
tencijale, kojima raspola`e ovaj
deo Srbije i bawe, koje se nalaze
u Toplici, treba iskoristiti za
dolazak bugarskih turista.

Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} i gener-
alni konzul Republike Bugarske
Atanas Krastin jedinstveni su u
oceni da je neophodno pro {i ri -
ti i produbiti privrednu, kultu -
r nu i sportsku saradwu izme|u
dve zemqe i wihovih regiona.  

D.B.

Prijem za konzula Republike Bugarske

Neophodna saradwa na svim poqima
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Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} obi{ao
je prvoro|enu bebu u prokupa~koj
bolnici i majci Vesni Koci} iz
Dowe Trnave uru~io nov~ani po -
klon u iznosu od 60 hiqada dina -
ra i higijenski paket za bebu.
Po klone prvoro|enoj bebi uru -
~io je i direktor Apoteke Pro -
ku pqe Zlatan Miqkovi} i na ~e -
lnik Odeqewa ginekologije Op -
{te bolnice „Dr Aleksa Savi}“
Nenad Radmanovi}.

- Op{tina Prokupqe tradi-
cionalno dodequje poklone pr-
voro|enoj bebi u novoj godini.
Jedan od ciqeva rukovodstva lo -
kalne samouprave jeste da se deci
obezbede uslovi za bezbri`no de-
tiwstvo i obrazovawe, rekao je

predsednik Op{tine Prokupqe
Miroqub Paunovi} i dodao da je
dobro {to se pove}ao broj no -
voro|enih beba pro{le godine u
odnosu na 2013. i 2014. godinu. On
je bebi Leni i wenim rodite-
qima po`eleo puno zdravqa i
sre}e u `ivotu.

- Apoteka se po prvi put uk -
qu ~ila u darivawe poklona pr-
voro|enoj bebi. Nadam se da }e
primer porodice Koci} iz pro -
ku pa~kog sela Dowe Trnave, koja
sada ima troje dece, slediti i
druge porodice, rekao je direk-
tor Apoteke Zlatan Miqkovi}.

Na~elnik Odeqewa gine ko -
lo gije Nenad Radmanovi} rekao
je da su se prve u ovoj godini ro -
dile dve devoj~ice. Pro{le godi -

ne u prokupa~koj bolnici rodile
su se 684 bebe, {to je ne{to vi{e
u odnosu na 2014. godinu, rekao je
Radmanovi}.

Majka bebe Vesna Koci} zah-

valila se svim darodavcima i
celokupnom osobqu Odeqewa
ginekologije na pa`wi i brizi
tokom boravka u Bolnici.

D.B.

Predsednik Op{tine Pro -
kupqe Miroqub Paunovi} i za-
menik predsednika Ilija \e do-
vi} sa saradnicima obi{li su
de`urne slu`be, koje su u novogo -
di {woj no}i brinule o gra|a ni-
ma Prokupqa. 

Uru~iv{i prigodne poklone
radnicima, koji su Novu 2016.
godinu do~ekali na svojim rad-
nim mestima u Policijskoj up-
ravi, Vatrogasnoj jedinici, Ga r -
nizonu Vojske Srbije i Slu`bi
hitne pomo}i Doma zdravqa,
predsednik Paunovi} je ~estitao
novogodi{we i bo`i}ne praz ni -
ke po`elev{i im mirnu no} de -
`urstva i {to mawe posla u 2016.
godini. 

- Zadovostvo mi je {to sam ve -
~eras sa vama koji brinete o bez -

bednosti gra|ana u svakom tre nu-
tku. Za nama je jo{ jedna te{ka
godina. U~inili smo puno napora
da nam svima bude boqe, re{a va -
li mnogobrojne nagomilane pro -
b leme u ovoj godini, kao i one
nasle|ene. Pre svega, uspeli smo
da konsolidujemo op{tinski bu -
xet i, {to je najbitnije, vratili
zna~ajna dugovawa. @elim da is-
taknem da na{ grad ima perspek-
tivu, veliki broj investitora je
zainteresovan da u narednim god-
inama ula`e u na{u op{tinu,
{to podrazumeva nova zapo {qa -
vawa, sigurniju i boqu budu -
}nost. Ono {to je jo{ jako bitno,
to je da je ura|en generalni pro-
jekat auto puta Prokupqe – Ni{
– Kur{umlija – Merdare, {to je
jo{ jedan podsticaj investi-

torima da do|u kod nas. Imamo
izuzetno dobru saradwu sa kom-
panijama LEONI i Filips, gde
po~etkom godine o~ekujemo nova
zapo{qavawa, {to je veoma zna -
~a jno za na{ grad, istakao je
predsednik Paunovi} i po`eleo
puno uspeha, sre}e i zdravqa u
2016. godini de`urnim slu`bama
u Prokupqu.

U policijskoj stanici pred -
se dnika je do~ekao zamenik na ~e -
lnika PU Prokupqe Sa{a To do-
sijevi} sa de`urnim slu ̀  be ni -
cima, koji je istakao da je Poli-
ci jska uprava u protekloj godini
imala izuzetne rezultate, {to
zna~i oko 70% rasvetqenih kri -
vi~nih dela, a na zavidnom nivou
bilo je i stawe bezbednosti sao-
bra }aja na podru~ju PU Pro ku -

pqe.
Prokupa~ki vatrogasci do~e -

kali su predsednika sa na~elni -
kom Odeqewa za vanredne si tu-
acije Zoranom Risti}em, u Domu
zdravqa sa ekipom Hitne pomo}i
bila je direktorka dr Mirjana
Miladinovi}, a u Kasarni sa
pripadnicima Vojske Srbije
potpukovnik Dragan Milenkov.  

De`urne slu`be, koje su u no -
vo godi{woj no}i brinule o bez -
bednosti na{eg grada i gra|ana,
wihove imovine i zdravqa, zah-
valile su se Op{tini Prokupqe
i predsedniku Paunovi}u na pa -
`wi, poklonima i vremenu koje
je izdvojio za wih, a svim gra |a -
nima po`eleli mnogo sre}e u
Novoj 2016. godini. 

Q.M.

Nastavak lepe tradicije

Uru~eni pokloni prvoro|enoj bebi

Predsednik Op{tine obi{ao de`urne slu`be u novogodi{woj no}i

Oni brinu o gra|anima u svakom trenutku
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Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} organi-
zovao je tradicionalni novo go-
di{wi prijem za novinare, do pi -
snike i saradnike pisanih, elek-
t ronskih i televizijskih medi j-
skih ku}a. Tom prilikom zah-
valio se saradnicima televizije
MOSTNET, Topli~kih vesti,
bi ltena Topli~ke novine i no vi -
nske agencije Beta, kao i ostalim
dopisnicima i televizijama sa
kojima je Op{tina Prokupqe u
protekloj godini uspe{no sara -
|ivala. Tako se zahvalio i porta -
lima Ju`ne vesti, TOPNO VO-
STI, Prokupqe na dlanu, Pro -
kupqe moj kraj, Blicu, Politici,
Ve~erwim novostima i do pi sni -

{ tvu RTS u Prokupqu na uspe { -
noj saradwi i pravovremenom i
objektivnom informisawu jav -
nosti o radu lokalne samouprave.

- Zahvaquju}i va{em radu,
tru du i nesebi~nom anga`ovawu,
uspeli smo da na{e gra|ane oba -
ve   stimo o svemu {to radimo.
Ovom prilikom `elim da se po -
se bno zahvalim Slu`bi za odnose
sa javno{}u Op{tine Prokupqe,
koja se maksimalno anga`ovala u
organizaciji svih manifestacija
u na{oj op{tini. Po prvi put, na
jedan sadr`ajniji na~in, organi-
zovani su „Dani vi{we“, pro sla -
va gradske slave, koja je tako|e
or ga nizovana na na~in kakav za s -
lu`uje za{titnik na{eg grada

Sv. Prokopije, zatim do~ek pri-
jateqa iz Francuske i Slovenije,
kao i niz mnogih kulturnih de {a -
vawa u gradu. Zadovoqan sam i po -
no san i o~ekujem da }emo i u na -
rednom periodu takvu saradwu i

organizaciju rada nastaviti, a i
podi}i na jo{ vi{i i kvalitet-
niji nivo, rekao je predsednik
Pa  unovi} i ovom prilikom gra -
|a  nima ~estitao predstoje}e no -
vo godi{we i bo`i}ne praznike.

Q.M.

Predsednik Op{tine organizovao prijem za novinare

Zahvalnost za uspe{nu saradwusaradwu

Na~elnik Topli~kog upravnog okruga dr Neboj{a Vukadinovi}
razgovarao je sa na~elnikom Ni{avskog upravnog okruga dr Alek-
sandrom Cvetkovi}em o pro{irewu saradwe izme|u rukovodstava
lokalnih samouprava i privrednika iz op{tina koje se nalaze u ova
dva okruga. Sastanku je prisustvovao i predsednik Op{tine Pro -
kupqe Miroqub Paunovi}.

- Predstavnici lokalnih samouprava Topli~kog i Ni{avskog up-
ravnog okruga u narednom periodu trebalo bi da imaju vi{e zajed ni -
~kih sastanaka, kako bi re{avali odre|ene probleme od interesa za
gra|ane ovog dela Srbije, izjavio je Vukadinovi} i naglasio da je
tokom razgovora sa Cvetkovi}em bilo govora i o primeni Zakona o
inspekcijskom nadzoru i prekograni~koj saradwi sa Bugarskom.

Na~elnik Ni{avskog upravnog okruga naglasio je da predstav ni -
ci op{tina i gradova Topli~kog i Ni{avskog okruga treba vi{e da
se sastaju i razgovaraju o mogu}nostima re{avawa odre|enih prob-
lema.

- Kod nadle`nih institucija i organa op{tine Topli~kog i Ni -
{avskog upravnog okruga mogu zajedni~ki da nastupaju kako bi se iz-
gradili odre|eni infrastrukturni objekti. Tu prvenstveno mislim
na putnu mre`u, rekao je Cvetkovi} i dodao da u narednom periodu
treba organizovati i sastanak privrednika ova dva okruga. 

Predsednik prokupa~ke Op{tine Miroqub Paunovi} izjavio je
da je svaka saradwa sa susednim op{tinama dobrodo{la.

- Kao {to je poznato, pojedine op{tine Ni{avskog upravnog ok -
ru ga ve} su uspostavile prekograni~nu saradwu sa Bugarskom. Sigu -
rno je da u okviru projekta Prekograni~ne saradwe “Srbija-Bu -
 garska” postoji mogu}nost da op{tina Prokupqe zajedno aplicira
sa nekom od lokalnih samouprava Ni{avskog upravnog okruga, iz-
javio je on i dodao da bi ste~ena iskustva pojedinih lokalnih samo -
up rava Ni{avskog upravnog okruga u realizaciji ovog projekta
do brodo{la predstavnicima prokupa~ke Op{tine.

D.B.

Na~elnik Topli~kog upravnog okruga dr Neboj{a Vukadinovi}
odr`ao je sastanak sa {efovima odseka republi~ke tr`i{ne, vet-
erinarske, vodoprivredne, fitosanitarne i inspekcije rada, na
kojem se analizirao rad inspekcijskih slu`bi u 2015. godini.
Prema re~ima dr Vukadinovi}a, osnovni zadatak inspektora je da
svojim radom na terenu preventivno uti~u na otklawawe uo~enih
nedostataka.

- Iako sa mawim brojem izvr{ilaca, tokom pro{le godine iz vr -
{eno je vi{e od 8.200 inspekcijskih nadzora na teritoriji Pro ku -
pqa, Blaca, Kur{umlije i @itora|e. Osim rada u Toplici, pojedine
inspekcijske slu`be bile su anga`ovane i u drugim okruzima u Sr-
biji, rekao je on i dodao da su inspektori, osim po slu`benoj du ̀  -
nosti, uvek izlazili na teren po zahtevu ili prijavi gra|ana ili
udru`ewa.

U svojim izlagawima inspektori su naglasili da je me|usobna
saradwa inspekcijskih slu`bi bila izuzetno dobra i da su tokom
rada imali i veliku pomo} od strane slu`benih lica Policijske
uprave Prokupqa i nadle`nih pravosudnih organa.

Jedan od osnovnih zadataka inspektora je da preventivno deluju,
a ne da se odmah krene sa ka`wavawem, re~eno je na sastanku i
nagla{eno da inspektori samo sprovode zakonom propisane mere.

- U ovoj godini o~ekuje se jo{ ve}e anga`ovawe inspekcijskih
slu`bi na terenu. Borba protiv sive ekonomije, rada na crno, za bez -
be dnost i zdravqe na radu, provera prometa robe `ivotiwskog
porekla i zdravstvene ispravnosti poqoprivrednih proizvoda, sa -
mo su neki od poslova kojima }e se jo{ vi{e posvetiti pa`wa, rekao
je Vukadinovi} i dodao da }e se ovakvi sastanci tokom godine od r -
`a vati svaka tri meseca, kako bi gra|ani Toplice bili upoznati sa
radom inspekcijskih organa.   

D.B.

Saradwa Topli~kog i Ni{avskog okruga

Re{avawe zajedni~kih problema
Preventivno delovawe inspektora na terenu

Zajedni~kim radom do boqih rezultata
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Veliki broj Prokup~ana do -
~e kao je pravoslavnu Novu godi -
nu na gradskom trgu veselo, uz
dobru muziku, grejanu rakiju, ~aj,
meze, vatromet i truba~e.

Neposredno pred pono}, oku -
p qene gra|ane pozdravio je pred -
se dnik Op{tine Prokupqe Mi -
roqub Paunovi} sa saradnicima,
zamenikom Ilijom \edovi}em i
ve}nicom Milicom Eri} i u ime
lokalne samouprave ~estitao do -
la zak 2016. godine po Julijans -
kom kalendaru.

- Dragi sugra|ani, ~estitam
vam pravoslavnu Novu godinu, sa
`eqom da budete zdravi i uvek
ve seli kao ve~eras. Op{tina
Pro kupqe se potrudila da vam, u
skladu sa mogu}nostima, po{tu -
ju}i obi~aje i tradiciju srpskog
naroda, omogu}i dobru zabavu i
lep provod ovde na gradskom tr -
gu. Drago mi je {to vidim veliki

broj mladih ve~eras, zbog kojih
}emo ulo`iti jo{ ve}i napor ka -
ko bi Prokupqe dobilo nove in-
ve sticije i nova radna mesta, po-
 ru ~io je gra|anima predsednik
Paunovi}, ~estitaju}i im srpsku
Novu godinu.

Ki{a, koja je kasno popodne
na govestila lo{e vreme, nije sp -
re ~ila vi{e od tri hiqade Pro -
kup~ana da do|u na Trg top li ~-
kih junaka kako bi do~ekali No -
vu godinu. Atmosferu je do usija -
wa doveo lokalni bend „Izazov“
i Grandove i Pinkove zvezde Ma -
r jan Gra~anin i Nikola Ne{i}.
Do bro je do{la grejana rakija,
~aj, vi{e od 20 kilograma suvo -
mesnatih proizvoda i ro{tiqa,
vi{e od hiqadu komada slanih i
slatkih peciva, koje su obezbedi -
li prijateqi Op{tine Pro ku p -
qe fabrika alkoholnih pi}a
"Mimi" iz Blaca, Dom u~enika

sredwih {kola Prokupqe, peka -
ra "Pika~u", mesara "Dakom",
pe ka ra "Vilard", Dom za sme{taj
i negu starih lica u Prokupqu i
pekara Poqoprivredne {kole
"Rado{ Jovanovi} Seqa".

Uz veli~anstveni vatromet i
truba~ki orkestar Miqana Ame-
tovi}a iz Bojnika do~ekana je
pra voslavna Nova godina u Pro -

kupqu. Trg topli~kih junaka bio
je tesan da u pono} primi veliki
broj razigranih mladih qu di
koji su Novu godinu po Julijan-
skom kalendaru odlu~ili da sa -
~ekaju u svom rodnom gradu, iako
je na tridesetak kilometara na
gradskom trgu u Ni{u nastupala
poznata folk zvezda Ceca Ra ̀  -
natovi}.    

Q.M.

Do~ek pravoslavne Nove godine

Veli~anstveno na Trgu topli~kih junaka

Prazni~ne svetkovine, u ~ast
najve}eg hri{}anskog praznika
Bo`i}a, okupile su veliki broj
Prokup~ana ispred crkve Sveti
Prokopije. Na Badwe ve~e, tra -
di cionalnom paqewu badwaka i
lomqewu ~esnice prisustvovao
je i predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi}.  

Kao i svake godine, sve{ten-
stvo Crkve Sv. Prokopije, uz po -
mo} dobrih qudi i prijateqa,
pri redilo je poslu`ewe za ver -
ni ke. Tradicionalno je slu`ena
grejana rakija i ~aj, a sve~ani

~in lomqewa ~esnice ulep{an je
velikim vatrometom. 

Ove godine zlatnik iz ~esni -
ce pripao je devetogodi{woj
Ana stasiji Mi{i}, koja nije
kri la uzbu|ewe i radost {to je
ta ~ast pripala ba{ woj.

Stare{ina crkve Sveti Pro -
ko pije Nikola Ili} je ~estitao
Bo ̀ i} svim vernicima i poru -
~io im da su qubav i porodica
najvrednije {to imaju i da te vre -
dnosti treba da neguju i ~uvaju.

Q.M.

Prokup~ani proslavili bo`i}ne praznike

Qubav i porodica su najvrednije {to imamo
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Na tradicionalnoj manife -
sta ciji pliva~kog nadmetawa za
^asni krst u Prokupqu, ove go-
di ne, me|u 36 najhrabrijih moma -
ka, ~ast da osvoji Bogo ja  vqenski
krst pripala je dvadeset~etvoro-
godi{wem studentu Stevanu Ga -
{evi}u iz Prokupqa. 

- Velika mi je ~ast {to sam,
kao prvi osvaja~ ~asnog krsta u
Prokupqu pre dve godine, ponovo
osvojio ovu svetiwu koja mi, kao
verniku, mnogo zna~i. Iako je vo -
da izuzetno hladna, sa jakom vo -
qom i uz Bo`ju pomo} nije bilo
te{ko doplivati do ciqa, rekao
je ovogodi{wi pobednik Stevan

Ga{evi}. 
Predsednik SO Prokupqe

Ra doslav Mihajlovi} nagradio je
pobednika ru~nim satom, a Crkva
zlatnim krstom, dok su svi u~es-
nici dobili prigodne poklone
od organizatora.

- Gra|ani Prokupqa mogu
biti ponosni na ovu na{u mla-
dost koja je danas plivala za Krst
~asni. Wihov entuzijazam i hra -
brost da se po ledenom danu suo~e
sa ovakvim izazovom, garancija je
da }e ova manifestacija u na{em
gradu biti tradicija i da }e u
narednim godinama ovim putem
krenuti drugi mladi qudi, koji

su oli~ewe ~eli~ne mladosti i
zdravqa i ~uvari na{e tradicije

i vere, kazao je predsednik SO
Prokupqe Radoslav Mihajlovi}.
Veliki broj gra|ana do{ao je na
Rastovni~ko jezero da podr`i
ove hrabre pliva~e, od kojih na-
jmla|i ima 16, a najstariji 60 go-
dina. Pre po~etka trke, po{to su
dobili blagoslov, mladi}i su
zaplivali u vodi temperature
oko pet stepeni. Led, koji je
tokom no}i prekrio jezero, raz-
bili su pripadnici Vojske oslo-
bodiv{i stazu dugu 33 metra. 

- I ove godine u organizaciji
Crkve, Op{tine i uz pomo} qudi
dobre voqe, ova sveta manife -
sta cija okupila je veliki broj
hra brih momaka, koji su na ovaj
na~in pokazali po{tovawe pre -

ma svojoj veri. Hvala Bogu da je
takmi~ewe proteklo bez ikakvih
pote{ko}a i da se svi u~esnici
ose}aju dobro, rekao je sta re {i -
na Crkve Sveti Prokopije Ni ko -
la Ili} i zahvalio svim u~e sni-
cima, pliva~ima, slu`bama koje
su brinule za bezbednost, Poli-
cijskoj upravi, Vojsci, @an-
darmeriji, Hitnoj pomo}i, do na-
torima i gra|anima Prokupqa,
koji su pomogli odr`avawe ove
manifestacije. Q.M.

Student Stevan Ga{evi} prvi u vite{koj pliva~koj trci

Dvostruki osvaja~ ^asnog krsta

U Op{tini Prokupqe odr -
`an je dvodnevni trening pod na -
zivom „Rodno senzitivno izve {-
tavawe“, namewen medijskim rad-
nicima, pripadnicima i pripad-
nicama nevladinih i omla din-
skih organizacija u Prokupqu.

Prema re~ima trenerice Ta -
tjane Obradovi} To{i}, trening
je deo projekta koji realizuje Ce -
ntar E8 iz Beograda uz pomo}
Ambasade Kraqevine Holandije,
a ima za ciq da podigne znawe i
ve {tine medijskih radnika o na -
~i nu na koji su ̀ ene predstav qe -
ne u medijima.

- Istra`ivawa su pokazala da
su ̀ ene u Srbiji samo 22% zastu -
pqene u medijima, a ono {to naj -
vi {e zabriwava je da je ta pri su-
tnost ve}inom u tabloidnim me -
dijima, na zabavnim stranama, a
da su vrlo malo zastupqene u ru -
b rikama ozbiqnog sadr`aja. @e -
ne su u medijima prikazane is -
kqu ~ivo kao objekti, a ne kao st -
ru~na lica koja imaju {ta da ka -
`u. Razlog tome je nemawe mo}i,
u vlasni~koj strukturi medija
nema `ena, na wih se gleda samo
kao na lep{i pol, istakla je Tat-
jana  Obradovi} To{i}, trener-
ica Centra E8. 

Drugi deo treninga posve}en
je pitawu odgovornosti i na~inu
na koji mediji izve{tavaju o na -
siqu nad `enama, odnosno na koji
na~in tabloidizacija i prav qe -
we skandala od ne~ega {to je zlo -
~in i {to treba procesuirati,
ustvari uti~e na tradicionalne
vrednosti.

Q.M.

Kancelarija za qudska i ma -
wi nska prava u Prokupqu od 1.
februara, u saradwi sa nevladi -
nim sektorom, po~e}e da pru`a
be splatnu pravnu pomo} gra|a -
nima Prokupqa i Topli~kog
okruga.

- Kancelarija je otvorena za
sve gra|ane koji smatraju da im je
ugro`eno bilo koje pravo zaga -
rantovano Ustavom. Potrebno je
da predstavke koje podnose Ka n -
celariji budu pravno i tehni~ki
is pravne, kako bi im bile omo -
gu}ene usluge advokata, kazao je
koordinator Milan Nik~evi}.  

Prema wegovim re~ima, za
nekoliko meseci, koliko ova Ka -

ncelarija radi u Prokupqu, pri- padnici nacionalnih mawina
naj~e{}e imaju primedbe na rad
socijalnih ustanova i pravosud-
nih organa. 

- Trudimo se da u saradwi sa
re  levantnim institucijama po-
mo gnemo gra|anima da re{e svo -
je probleme. Ukoliko nismo u
mo   gu}nosti da pomognemo, pred-
stavke koje su objektivne pro sle -
|ujemo na{oj mati~noj kance la-
riji u Beogradu, istakao je Ni k -
~e vi} i dodao da }e SO Pro ku p-
qe uskoro formirati Savet za
me |unacionalne odnose, ~iji }e
ciq biti unapre|ewe polo ̀ a ja
ma  winskih zajednica u Pro -
kupqu.

Q.M.

U organizaciji Kancelarije za qudska i mawinska prava

BBeessppllaattnnaa  pprraavvnnaa  ppoommoo}}  zzaa  ggrraa||aannee

Odr`an trening za medijske radnike

Rodna ravnopravnost u medijima
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Svetosavska akademija, posve -
}ena prvom i najve}em srpskom
prosvetitequ Svetom Savi, od r -
`ana je u Narodnom muzeju To p -
lice u organizaciji Topli~kog
upravnog okruga i ustanova kul-
ture u Prokupqu.

Tradicionalna sve~anost, ko -
ja je okupila predstavnike svih
topli~kih op{tina, ustanova ku -
lture, zdravstvenih ustanova, Vo-
jske, u~enike i nastavnike pro ku-
pa~kih {kola, otvorena je Sve-
tosavskom himnom u izvo|ewu
De ~jeg hora Doma kulture, pod
up ravom dirigenta Sawe Sto-
jkovi}. 

- Ova tradicionalna akade -

mi ja odr`ava se vi{e od 20 godi -
na i uvek je izdvajala naj -
istaknu- tije pojedince, ustanove
i priv re dnike, koji su svojim
radom i zalagawem doprineli un-
a pre |e wu dru{tvene zajednice u
prote kloj godini. Ono {to je jo{
bi - tno i {to `elim posebno da
istaknem je da je me|u kandida-
tima za Svetosavsku povequ bilo
i u~enika, predlo`enih od
strane profesora i nastavnika.
To me izuzetno raduje, jer
Toplica ne treba da brine za
svoju budu } nost. Ovi mladi qudi
su svojim zalagawem i radom ve}
skrenuli na sebe pa`wu, a
Toplica }e zna ti da ih neguje i

prati wihov ra zvoj, oni su ponos
ne samo Pro kupqa ve} ~itavog
na{eg kraja, istakao je na~elnik
Topli~kog upravnog okruga dr
Neboj{a Vuka di novi}. 

Ove godine Svetosavska pove -
qa dodeqena je direktoru Doma
u~enika u Prokupqu Miroslavu
Mi lovanovi}u i firmi Eksk lu -
ziv iz Kur{umlije, vlasnika Sr -
|ana Milosavqevi}a. Za do pri-
nos razvoju dru{tvene zajednice
dodeqene su i zahvalnice Niko -
li Radosavqevi}u iz Blaca, Na -
ta {i Rajovi} iz @itora|e i
Zo rici Milo{evi} Cincarki iz
Prokupqa.

Dobitnik Svetosavske po ve -
qe Miroslav Milovanovi} re -

kao je da je ovo priznawe za wega
posebno.

- Svetosavsku povequ dobio
sam na republi~kom nivou 2014.
godine, ali ova koja mi je dode-
qena u mom gradu, posebno mi je
zna~ajna. Zahvalan sam qudima
koji su vrednovali moj rad i do-
delili mi ovo presti`no priz-
nawe, kazao je Milovanovi}.

U okviru programa Sveto sa v -
ske akademije ~itana je Molitva
Svetom Savi, nastupili su ~la -
novi KUD „Abra{evi}“, dok je
u~enica Tatkove {kole An|ela
Milosavqevi} recitovala pesmu
Slobodana Raketi}a „Obra}awe
Svetom Savi“.  

Q.M.

Miroslav Milovanovi}

Ro|en u Dowem Qube{u, Op -
{tina Aleksinac. Od 1975. do
2009. godine radio je u Poqopri -
vrednoj {koli „Rado{ Jova no -
vi} Seqa“ kao profesor poqo -
pri v rednih predmeta. Od aprila
2009. godine obavqa funkciju di-
rektora Doma u~enika sredwih
{kola u Prokupqu. Svojom pre-
duzimqivo{}u, inicijativom i
zalagawem obezbedio je zna~ajan
napredak i razvoj Doma u~enika
u pogledu kapaciteta i uslova
`ivota korisnika Doma u~enika.
Renovirana je stara zgrada, iz g -
ra |ene kuhiwe, centar za raz li -
~ite sportove, ure|ene su zelene
povr{ine, letwikovac i obe zbe -
|e ni su uslovi za vi{e razli ~i -
tih sadr`aja potrebnih u sva ko-
dnevnom `ivotu u~enika sme -
{tenih u Domu. Rezultati rada
Miroslava Milovanovi}a nisu
zapa`eni samo u Prokupqu ve} i
{ire. Prokupqe je dobilo reno -
mirani objekat, koji doprinosi
lep{oj slici na{eg grada svima
onima koji dolaze u Prokupqe.
Na wegovom zalagawu i rezulta-
tima zahvalni su u~enici sme { -
teni u Domu, kolege i svi oni
ko jima je stalo da kvalitet `i-
vo ta mladih bude na {to ve}em

nivou. Sve to je bilo vi{e nego
dovoqno da mu Komisija dodeli
Svetosavsku povequ.

Sr|an Milosavqevi}

U ekonomskim prilikama
kakve su u na{oj zemqi, jedan
privrednik iz Kur{umlije je u
protekloj godini postigao sjajne

poslovne rezultate. Radi se o
Sr|anu Milosavqevi}u i we-
govoj firmi Ekskluziv d.o.o.
koja, pored toga {to zapo{qava
120 radnika, dobro posluje i ima
sluha za humanitarni rad. Zbog
toga je Komisija odlu~ila da mu

uru~i Svetosavsku povequ.
Nikola Radosavqevi} iz

Bla ca, ro|en je 9.4.1990. godine.
Dr`avni je prvak u ben~ presu, a
o~ekuju ga balkansko, evropsko i
svetsko prvenstvo. Zbog ovih sja-
jnih rezultata i zato {to mlade
qude treba motivisati da se bave

sportom i samim tim neguju svoje
zdravqe i svoj duh, Komisija je
do nela odluku da mu dodeli Zah-
valnicu.

Zahvalnica je dodeqena i
Nata{i Rajovi}, radniku Na-
cionalne slu`e zapo{qavawa u

@itora|i zbog humanitarnog ra -
da i izuzetnog zalagawa. Na ta {a,
uvek dostupna da iza|e u susret u
pru`awu saveta, stekla je veliko
po{tovawe stanovnika op{tine
@itora|a. Naro~ito se istakla
u oblasti unapre|ewa polo`aja
Roma iz oblasti obrazovawa, za -
po {qavawa i negovawa kultur -
nog identiteta. Bila je inici ja-
tor za osnivawe Udru`ewa gra -
|a na obolelih od te{kih i ret -
kih bolesti „Zbog obe}awa“. Ta -
ko|e je u~estvovala u humanita r -
nim akcijama koje je organizova -
lo Udru`ewe penzionera. Zbog
svega navedenog Komisija je od -
lu ~ila da smo Nata{i du`ni za-
hvalnost.

Zorica Milo{evi} Cinca -

rka, kwi`evnica koja je poznata
kako u Srbiji tako i na Balkanu.
Objavila je ~etiri romana, dva
poetsko-dramska teksta, ~lan je
Udru`ewa kwi`evnika Srbije i
nosilac brojnih priznawa. Svo-
jim kwi`evnim radom doprinela
je kulturnom stvarala{tvu To p -
li ce, a i {ire. Zbog ve~ite po t -
re be za lepom re~i i zbog uve re-
wa da umetnost mora biti nagra -
|ena, Topli~ki upravni okrug
dodequje Zorici Zahvalnicu.

Odr`ana Sve~ana akademija u ~ast Svetom Savi

Uru~ene Svetosavske poveqe i zahvalnice

NNaaggrraaddee  nnaajjzzaasslluu`̀nniijjiimmaa
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Komisija Topli~kog uprav -
nog okruga ove godine, povodom
obe le`avawa {kolske slave Sve-
tog Save, dodelila je dve Sveto -
sa vske poveqe. Jedan od dobi t ni-
ka je direktor Doma u~enika sre -
d wih {kola u Prokupqu Miro -
slav Milovanovi}. U obrazlo -
`e  wu za dodelu Svetosavske po -
ve qe, izme|u ostalog se navodi
da je on svojim radom i entuzijaz-
mom dao veliki doprinos pobo -
q{awu u~eni~kog standarda, ne
samo u Prokupqu, nego i u 15 do-
mova na jugoistoku Srbije.

TN - Va{ prvi susret sa Do -

mom bio je pre 50 godina?

Nakon zavr{etka osnovne
{ko le upisao sam se u Poqopri -
v rednu {kolu u Prokupqu. Kao
dete koje dolazi iz sela Dowe
Qube{e, op{tina Aleksinac, od
1964. do 1968. godine stanovao sam
u Domu. Nakon zavr{etka sredwe
{kole zavr{io sam Poqopriv -
re dni fakultet, smer ratarstvo
u Beogradu. Od 1975. do 2009. go-
dine kao profesor radio sam u
pro kupa~koj Poqoprivrednoj
{ko  li. Tokom rada u {koli, mno -
gi moji |aci stanovali su u in-
ternatu, tako da sam i tada imao
kontakte sa zaposlenima u ovoj
ustanovi.

TN - U kakvom stawu se nala -

zila ustanova kada ste u aprilu

2009. godine do{li na mesto di-

rektora?

Kakvo je stawe bilo pre mog
do laska, a kakvo je sada najboqe
vide na{i sugra|ani i putnici
namernici. Ali da se ustanova,
~iji kapacitet je bio 40 le`a je -

va, nalazila u lo{em stawu bilo
je evidentno. Imao sam ose}aj da
od osnivawa do mog dolaska ni -
{ta novo nije ura|eno.

TN - Danas je slika sasvim

druga~ija?

Od mog dolaska na mesto dire -
k tora dosta toga je ura|eno. Po-
da tak da je od aprila 2009. do
kra ja 2015. godine vrednost Doma
uve}ana za skoro 120 miliona di-
nara, dovoqno govori sam po se -
bi. Mnogo toga je ura|eno. Danas
je ova ustanova reprezentativni
objekat, ponos grada i wegovih
gra|ana. Putnici namernici ka -

da vide objekat odmah pomisle da
je to hotel.

TN - Koje biste radove izdvo-

jili?

Svaki ura|eni posao je pri~a
za sebe. Mnogo rada, strpqewa,
en tuzijazma i znawa trebalo je
iz dvojiti za svaki projekat i
posao. U pogledu pro{irewa ka-
paciteta izvr{ena je dogradwa
dva sprata. Izgra|ena je nova
kuhiwa sa trepezarijom, komore
za ~uvawe namirnica, sportski
te reni za male sportove, izvr {e -
na zamena kompletnog inventara
novim, formirana teretana, in-
staliran video-nadzor sa 16 kam-
era, formiran internet klub sa
15 ra~unara, izvr{ena zamena ko -

m pletne drvene stolarije, reno -
virana stara zgrada i promewen
krov, izgra|ene protivpo`arne
stepenice i instaliran sistem za
dojavu po`ara, biblioteka je
oboga}ena novom stru~nom i dru-
gom literaturom itd.

TN - Kakvo ste razumevawe

imali kod nadle`nih organa za

Va{e ideje i planove?

Obi~no se misli da su poli -
ti ~ke ili rodbinske veze puto -
kaz da se zavr{i neki posao. U
mom konkretnom slu~aju to prav-
ilo nije va`ilo. Jednostavno re -
~eno imao sam ideje, stru~ne qu -
de, entuzijazam, strpqewe i poz-
itivnu energiju. Kada nadle`ni
iz resornog ministarstva vide
gde su utro{ena odobrene sred-
stva, onda vi krenete daqe. Pro-
jekat po projekat i danas grad
Prokupqe ima jedan od najle p -

{ih objekata. Sigurno je da bez
podr{ke biv{ih ministara pro -
s vete @arka Obradovi}a i To mi -
slava Jovanovi}a, kao i pomo }ni -
ka ministara iz Sektora za u~e -
ni~ki i studenski standard i in-
vesticije Zorana Trnini}a i
Slo  bodana Stupara mnogo toga
ne bi bilo ura|eno. U realiza -
ciji poslova imao sam i veliku
podr{ku od strane zaposlenih u
ustanovi.

TN - Osim poboq{awa uslo -

va boravka i rada u~enika, veliku

pa`wu posvetili ste i pod mla -

|ivawu kadra?

U proteklih nekoliko godina
u Domu je, pored ostalog, zapos -
le no nekoliko profesora i dru-

gog stru~nog kadra. Korisnici
ustanove, wih skoro 150 su u~e ni -
ci svih prokupa~kih sredwih
{ko la. Najvi{e u~enika poha|a
Medicinsku {kolu “Dr Aleksa
Savi}”. Svojim anga`ovawem
profesori su dali veliki dopri-
nos dobrom uspehu u~enika.

TN - Osim nastavnog rada,

velika pa`wa poklawa se i van-

nastavnim aktivnostima?

Na mnogim {kolskim takmi -
~e wima, kao i takmi~ewima Do-
mova u~enika, na{i korisnici
posti`u zavidne rezultate. Sa
mnogih takmi~ewa {irom Srbije
u raznim sportskim discipli na -
ma, folkloru, glumi, recitova -
wu, pevawu, izradi ru~nih radova
i drugim oblastima u~enici su
donosili medaqe i priznawa.

Uo stalom, zar izgradwa sport-
skih terena, teretane i rad mno -
gih sekcija ne govore o tome
ko liko pa`we se posve}uje i van-
nastavnim aktivnostima.

TN - Vi ste i koordinator

15 domova u~enika na jugoistoku

Srbije?

Pre skoro {est godina izab -
ran sam za koordinatora 15 domo -
va u~enika sredwih {kola na
jugoistoku Srbije. U tom periodu
mnogo toga je ura|eno u interna-
tima u Leskovcu, Vrawu, Ni{u,
Aleksincu, Surdulici, Pirotu,
Zaje~aru i drugim op{tinama.
Moj osnovni moto u ovom radu je
da se koliko-toliko ravnome r -
nim ulagawem poboq{a u~e ni ~ -
ki standard i u drugim grado -
vima.

TN - Svojim anga`ovawem do-

prineli ste da se urade odre|eni

radovi i u drugim prokupa~kim

{kolama?

Da sam lobirao za dodelu sre -
d stava za druge {kole je ta~no. U
proteklih nekoliko godina Te h -
ni~ka {kola “15. maj” realizo-
vala je nekoliko projekata u
vrednosti od skoro 22 miliona
dinara. Poqoprivrednoj {koli
sam pomogao da krene sa kupovi-
nom novih klupa i stolica u vre -
dnosti od 400.000 dinara. Od ma -
rta u ovoj {koli kre}e i zamena
krova. Vrednost ovih radova iz -
nosi 3,8 miliona dinara. Inter-
nat u @itnom Potoku dobio je
nove du{eke i posteqinu. Pomo}
sam tra`io i dobio i za Visoku
poqoprivredno-prehrambenu
{kolu strukovnih studija u Pro -
kupqu. U proteklih nekoliko go-
di na ura|eni su poslovi u vred -
nosti od skoro 20 miliona di-
nara.

TN - Za svoj rad dobili ste

mnoga priznawa?

Svako priznawe je pri~a za
sebe, jer iza wega stoji va{ rad i
rad va{ih saradnika. Ali, kada
vam biv{i |aci i korisnici Do -
ma nakon nekoliko godina pri |u
i zahvale se za sve {to ste radili
za wih je ne{to {to se ne mo`e
opisati. D.B.

Za razvoj i unapre|ewe u~eni~kog standarda Miroslav Milova -
novi} je 27. januara 2014. godine dobio Svetosavsku povequ od strane
Ministarstva prosvete.

- Svako priznawe godi. Me|utim, ova Svetosavska poveqa, koju
sam dobio od grada gde sam se {kolovao, gde radim od 1975. godine,
gde su mi deca ro|ena i odrasla, je ne{to posebno, rekao je Milo-
vanovi} i dodao da mu je drago kada od svojih sugra|ana dobije ve-
liko hvala za sve {to je ura|eno u Domu u~enika sredwih {kola.

Da zastoja u novim idejama nema, govori podatak da }e u mertu
krenuti monta`a solarnih panela za proizvodwu struje i tople vo de.
Vrednost ovih radova iznosi osam miliona dinara. Na Zlatibo ru }e
7. marta Dom na me|unarodnoj  donatorskoj konferenciji ko  nkurisati
sa jo{ jednim projektom. Re~ je o izgradwi novog sme { tajnog objekta
sa rekreativnim centrom. Re~ je o izgradwi 10 dvo kre vetnih soba sa
kupatilom, bazenom, saunom i slanom sobom. Vre dnost ovog projekta
procewuje se na iznos od 28 miliona dinara. O~ekuje se da na ovoj kon-
ferenciji, pored ostalih u~estvuju i predstavnici ambasada
Norve{ke, Francuske, Nema~ke i drugih razvijenih zamaqa u Srbiji.

PPrrookkuuppqqee  pprreeppoozznnaalloo  mmoojj   rraadd

NNeemmaa  zzaassttoojjaa  uu  iiddeejjaammaa

Miroslav Milovanovi}, dobitnik Svetosavske poveqe

Nagrada za predani rad i entuzijazam
* Od aprila 2009. do kraja 2015. godine vrednost Doma u~enika sredwih {kola u Prokupqu uve}ana za 120 miliona dinara
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Na~elnik Topli~kog uprav -
nog okruga dr Neboj{a Vukadino -
vi}, predsednici op{tina Pro -
kupqe i Kur{umlija Miroqub
Paunovi} i Radoqub Vidi} i
~la nica Op{tinskog ve}a zadu -
`e na za investicije, projektnu
dokumentaciju i lokalnu samo -
upravu Op{tine Prokupqe Maja
Ba {i} obi{li su proizvodne
pogone privatnih firmi “GAMA

consulting” doo, “Toplica Gradwa“
i “^IP” doo.

Vlasnici prokupa~kih fir -
mi upoznali su rukovodstvo lo -
ka lnih samouprava o dosada {-
wem radu, kao i planovima za
naredni period.

Nakon obilaska proizvodnih
pogona i razgovora se rukovods -
tvom firmi predsednik Op{ ti -
ne Prokupqe Miroqub Pauno -
vi} rekao je da je poslovawe ovih
preduze}a primer koji treba da
se sledi.

- “GAMA consulting” doo, „To p-
li ca Gradwa“ i „^IP“ doo su
fi rme koje iz godine u godinu
posti`u dobre proizvodne i fi-

nansijske rezultate. Ono {to ka -
rakteri{e rad ovih firmi, u ko-
jima radi skoro 250 radnika je to
{to one rade za poznate kupce,
odnosno posluju sa inostranim
firmama kao {to su LEONI,
„Trajal korporacija“ i druge poz-
nate i renomirane firme, rekao
je Paunovi} i dodao da su ove
pro kupa~ke firme znatno dopri -
ne le zapo{qavawu mladih i
stru~nih qudi proizvodnih zan-
imawa.

Prema wegovim re~ima, ruko -
vo dstvo i menaxment proku pa~ -
kih firmi ima viziju dugoro~nog
razvoja. Predsednik Op{tine je
istakao da }e lokalna samo upra -
va, u okviru svojih nadle`nosti,
pru`iti sve vidove pomo}i, kao
{to su dodela subvencija za zapo -
{qavawe novih radnika, izradu
investicionih projekata i in-
frastrukture. 

- Prokupqe i Toplica se po-
la ko, ali sigurno privredno uz -
di`u. Nije ovo neki veliki
pomak, ali je dobar znak da je kre -
nulo naboqe. Siguran sam da }e u

narednom periodu taj pomak biti
ve}i i da }e se samim tim pove }a -
ti stopa zaposlenosti i pobo -
q{ati standard qudi, izjavio je
Paunovi}

Predstavnik Regionalne pri -
vredne komore Ni{ Dragan Pa u -
novi} nagla{ava da su mala i
sredwa preduze}a okosnica raz -
vo ja privrede Toplice i Pro ku -
pqa.

- Bitno je naglasiti da firme
koje smo posetili rade najve}im
delo za inostrane multinacio na -
lne kompanije po svetskim stan-

dardima, rekao je Dragan Pau no -
vi} i naglasio da je dobro {to je
je do{lo do susreta rukovodstva
Topli~kog upravnog okruga, op -
{tina Prokupqe i Kur{umlija
sa privrednicima malih i sred-
wih preduze}a.

Na~elnik Topli~kog uprav -
nog okruga dr Neboj{a Vukadi-
novi} izjavio je da }e ovakvih
po seta biti i u narednom perio -
du, ne samo u Op{tini Pro ku -
pqe, nego i u @itora|i, Blacu i
Kur{umliji. 

D.B.

Predsednici posetili privrednike

Prokupqe i Toplica se privredno uzdi`u

U organizaciji Topli~kog
up ra vnog okruga, Op{tine Pro -
ku pqe i Unije privrednika, pre-
duzetnika i zanatlija topli~kog
regiona odr`ana je prezentacija
na temu “Postrojewa za spaqiva -
we komunalnog otpada i proiz vo -
dwa elektri~ne energije”. Pre -
ze ntaciji su prisustvovali na ~e -
lnik Topli~kog upravnog okruga
dr Neboj{a Vukadinovi}, pred -
se dnik Op{tine Prokupqe Mi -
ro qub Paunovi} sa saradnicima,
predsednik Unije privrednika,
preduzetnika i zanatlija top li -
~kog regiona Zvonko Stojiq ko -
vi}, predstavnici lokalnih sa -
mo uprava, javnih komunalnih
pre  du ze}a i inspekcijskih slu -
`bi Blaca, Kur{umlije, @ito -
ra|e i Prokupqa.

Predstavnici Agencije za re-
gionalni razvoj Republike Slo -
va ~ke Lubo Modranski i Jan Gra -
mata govorili su o tome kako i
na koji na~in se najboqe mo`e
iskoristiti komunalni otpad.

Lubo Modranski je nagla sio
da su razvijene zemqe Evrope
ovim projektom delimi~no re -
{i le probleme u vezi odlagawa
i skladi{tewa komunalnog ot-
pada.

- Dobro je {to predstavnici
lokalnih samouprava mogu da
prisustvuju ovakvim prezentaci-
jama, kako bi se upoznali kako i

na koji na~in su zemqe EU re -
{ile probleme vezane za komuna -
lni otpad, izjavili su Vuka di-
novi} i Paunovi} i dodali da
ovakve prezentacije treba orga-
nizovati i u narednom periodu.

Prema wihovim re~ima raz -
vi jene zemqe su primenom novih
nau~nih dostignu}a i tehno lo gi -
ja na{li alternativne izvore za
proizvodwu struje i da }e do}i
vre me kada }e se ovakav na~in ra -
da primewivati i u na{oj zemqi.

Predsednik Unije privred-
nika, preduzetnika i zanatlija

topli~kog regiona Zvonko Sto-
ji qkovi} napomenuo je da }e pre -
d stavnici Republike Slova~ke 8.
i 9. februara u Prokupqu orga-

nizovati prezentaciju na temu
“Izrada projekata za dodelu pre -
t pristupnih sredstava EU”.     

D.B.

Odr`ana prezentacija “Energija iz otpada”

Suvlasnik firme “Plagazi”
iz [vedske Torsten Granberg u
Prokupqu je odr`ao preze nta -
ci ju pod nazivom “Spaqivawe
komunalnog otpada i proiz vo -
dwa elektri~ne energije”. 

- U razvijenijim evropskim
zemqama proizvodwa struje od
komunalnog otpada obavqa se
skoro 20 godina. Velike su pred-
nosti proizvodwe struje na ovaj
na~in, rekao je Granber i dodao
da }e se ovaj vid proizvodwe sve
vi{e odvijati u svetu.

U~esnicima prezentacije on
je pokazao kako se od automobil-
skog otpada, uz primenu odre |e -
ne tehnologije i znawa, dobija

te~ni gas, proizvodi struja i do-
bijaju odre|eni proizvodi name -
we ni gra|evinarstvu.

- Ponovnim kori{}ewem ot-
pada u procesu proizvodwe do la -
zi do o~uvawa `ivotne okoline,
razvijaju se nove tehnologije, ot-
varaju nova radna mesta i upo -
{qa vaju qudi, rekao je Granber
i dodao da ovakav na~in proizvo -
dwe struje zahteva kooperaciju
sa mnogim firmama.

- Za realizaciju izgradwe je -
dnog ovakvog postrojewa neop -
hodno obezbediti najmawe dva
he ktara zemqe, minimalno
60.000, a maksimalno 300.000
tona komunalnog otpada za pre-

radu na godi{wem nivou, rekao
je Granber. 

Prema wegovom mi{qewu, u
realizaciji ovakvih projekata
trebalo bi zajedni~ki da
u~estvuje nekoliko lokalnih
samouprava.  

U finansirawu izgradwe
postrojewa u~estvova}e Evrop-
ska banka za razvoj, Vlada Sr-
bije, investitori i lokalne
samouprave. Organizatori
prezentacije bili su Topli~ki
upravni okrug, Unija privred-
nika, preduzetnika i zanatlija
topli~kog kraja i Op{tina
Prokupqe.

““PPllaaggaazzii””  iizz  [[vveeddsskkee  uu  PPrrookkuuppqquu

Nove tehnologije za proizvodwu strujeodwu struje
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Inspektori Republi~kog odseka inspekcije rada u Prokupqu,
tokom 2015. godine na teritoriji ~etiri op{tine Topli~kog upra v -
nog okruga izvr{ili su 1.592 inspekcijska nadzora, kojima je bilo
obuhva}eno 16.639 radnika. Tokom nadzora oni su u Prokupqu, Blacu,
@itora|i i Kur{umliji zatekli 299 radnika koji su radili na crno.

- Nakon inspekcijskih nadzora i zate~enih radnika koji su radili
na crno, poslodavci su sa 186 radnika zasnovali radni odnos, izjavila
je {ef Odseka inspekcije rada u Prokupqu Marija Kosti} i dodala
da su radnici na crno naj~e{}e radili na gradili{tima, ugostite-
qskim i trgovinskim objektima. U oblasti radnih odnosa izvr{eno
je 919 inspekcijskih nadzora, kojima je bilo obuhva}eno 7.170 rad-
nika. 

- U oblasti radnih odnosa inspektori su podneli 64 zahteva za
pokretawe prekr{ajnog postupka, tri krivi~ne prijave, osam pre kr -
{ajnih naloga i doneli 270 re{ewa za otklawawe uo~enih nedo sta -
taka, izjavila je ona i dodala da je u oblasti bezbednosti i zd ra vqa
na radu izvr{eno 314 nadzora, kojima je bio obuhva}en 5.951 radnik.

Tokom pro{le godine evidentirana je jedna smrtna povreda na
radu i jedna te{ka povreda sa smrtnim ishodom u delatnosti gra |e -
vinarstva i prerade drveta.

Inspektori su tokom pro{le godine izvr{ili 300 integrisanih
i 59 kontrolnih nadzora, kojima je bilo obuhva}eno 25.722 radnika.

Kada je u pitawu primena Zakona o zabrani pu{ewa u zatvorenim
prostorima izvr{eno je 450 nadzora, kojima je bilo obuhva}eno 8.325
radnika. Nakon kontrola nije podnesena nijedna prijava za kr{ewe
propisa iz oblasti zabrane pu{ewa u zatvorenim prostorima. 

- U kontroli primene Zakona o spre~avawu zlostavqawa na rad-
nom mestu, Zakona o ravnopravnosti polova i Zakona o volontirawu
nije zabele`en nijedan slu~aj kr{ewa propisa, izjavila je {ef Re-
publi~kog odseka inspekcije rada Marija Kosti}. 

D.B.

Nastoje}i da {to vi{e organizuju poqoprivredne proizvo|a~e,
u Poqoprivredno stru~noj slu`bi Prokupqa ove godine planirali
su da aktivno u~estvuju u formirawu 10 udru`ewa u sve ~etiri op -
{ tine Topli~kog upravnog okruga. Tako je sredinom januara formi-
rano Udru`ewe poqoprivrednika “\akus” iz istoimenog sela u
op{tini @itora|a.

- ^lanovi udru`ewa “\akus” bave se intenzivnom proizvodwom
povrtarskih i ratarskih kultura na povr{ini od 30 hektara. Jedan
od osnovnih ciqeva udru`ivawa jeste zajedni~ki nastup poqopri -
vrednika na tr`i{tu, organizovanija i kvalitetnija proizvodwa
po qoprivrednih proizvoda, ve}e mogu}nosti za dobijawe subvenci -
onisanih i bespovratnih sredstava, ravnopravno u~e{}e u odre |i -
va wu otkupnih cena, kao i u~e{}e na stru~nim savetovawima i se mi -
narima, rekao je direktor PSS u Prokupqu Aleksandar Radulovi}
i dodao da }e savetodavci pru`iti sve vidove pomo}i poqopriv re -
dnicima koji `ele da formiraju udru`ewa.

Prema wegovim re~ima, Udru`ewe “\akus” }e kod nadle`nih in-
stitucija aplicirati sa dva projekta. Re~ je o projektu vezanom za
proizvodwu odre|enih povrtarskih kultura pod plastenicima i iz-
gradwu mini-hladwa~a i su{ara.

Savetodavac Du{ka Petrovi} rekla je da nedavno usvojeni Zakon
o zadrugama znatno olak{ava postupak formirawa zadruga.

- Novi Zakon o zadrugama predvi|a da je dovoqno samo pet lica
da formiraju zadrugu. Zadrugama }e biti omogu}eno da sve ono {to
su stekle u prethodnom periodu bude definisano kao zadru`na imov-
ina, koja mo`e biti upisana u katastar, rekla je ona i naglasila da
je i to jedan od koraka revitalizacije zadrugarstva u Srbiji.

D.B.

U Op{tini Prokupqe pot-
pisan je Sporazum o osnivawu
Socijalno-ekonomskog saveta,
kao zajedni~ko telo tri ravno-
pravna partnera, Op{tine Pro -
kupqe, Unije privrednika, pre -
du zetnika i zanatlija topli~kog
regiona i Sindikata Op{tinske
uprave Prokupqe. Potpisivawu
Sporazuma prisustvovali su i
predstavnici Slova~ke Republi -
ke, koja je nosilac impleme nta -
ci je socijalno ekonomskih di ja -
loga u Srbiji.

Prema re~ima predsednika
Op{tine Prokupqe Miroquba
Paunovi}a, potpisivawem ovog
sporazuma realizovana je davno
pokrenuta inicijativa, ~iji je
ciq zajedni~ko anga`ovawe za
unapre|ewe investicionih ak-
tivnosti i poboq{awe privred -
nog razvoja Toplice. 

- Formirawem ovog tela um -

no gome }e se olak{ati rad orga -
na lokalne samouprave, a pot pi -
snici Sporazuma }e svojim u~e{ -
}em doprineti re{avawu raz li -

~itih  socijalno-ekonomskih
pi tawa za dobrobit svih gra|ana,
istakao je Paunovi}. 

Predsednik Sindikata Op { -
tinske uprave Prokupqe Miod -
rag Gubijan je ovom prilikom
is takao da je veoma bitno da u

sva kom dogovoru u~estvuju svi pa -
rtneri i da }e Sindikat Op{ ti -
nske uprave podr`avati sve do b-

re ideje koje nam dolaze iz Ev ro -
pske unije i u~estvovati u svim
aktivnostima u ciqu smawewa
nezaposlenosti i za{tite rad-
nika.

Ispred Unije privrednika,
pre duzetnika i zanatlija top li -
~kog regiona, Sporazum je potpi -
sao predsednik Zvonko Sto ji q-
kovi}, koji je rekao da je jedan od
ciqeva Saveta izrada „Lokaci-
jske mape grada“ i „Strate{kog
plana razvoja grada“, kako bi nam
u projektima Evropske unije
vrata bila otvorena.

Aleksandra Nikoli}, ~lan-
ica Op{tinskog ve}a zadu`ena
za resor privrede je dodala da je
ve} organizovan dvodnevni tren-
ing za predstavnike potpisnika
Sporazuma na temu „Ve{tine za
efikasno kolektivno pregova ra -
we“. U pitawu je tvining proje -
kat „Uvo|ewe socijalnog dija lo-
ga“, koji je finansiran iz sred-
stava IPA 2012, a realizuje ga
Slova~ka agencija za regionalni
razvoj.

Sporazum o osnivawu Socijalno-ekonomskog saveta

Privrednici i sindikati zajedno

Inspekcija rada Topli~kog upravnog okruga u 2015. godini

Nakon kontrole zaposleno 186 radnika
Poqoprivredno stru~na slu`ba Prokupqa

PPllaanniirraannoo  ffoorrmmiirraawwee  1100  uuddrruu`̀eewwaa
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U Blacu je odr`ana Osniva ~ -
ka skup{tina Saveta skup{tina
gradova i op{tina jugoisto~ne
Srbije. Na Osniva~koj skup{ ti -
ni bili su predsednici lokalnih
vlasti iz Ni{avskog, Topli~kog,
Borskog, Jablani~kog, P~iw s -
kog, Zaje~arskog, Brani~evskog i
Pirotskog upravnog okruga.

Osniva~koj skup{tini, me|u
predstavnicima mnogih gradova
i op{tina, prisustvovali su na -
~elnik Topli~kog upravnog ok -
ru ga dr Neboj{a Vukadinovi},
predsednik Op{tine Prokupqe
Miroqub Paunovi} i predsednik
Skup{tine op{tine Prokupqe
Radoslav Mihajlovi}.

Na sednici je istaknuto da
ideja o formirawu Saveta sku p -
{tina gradova i op{tina jugois -
to~ne Srbije postoji ve} dve
go dine i da je jedan od osnovnih
ciqeva wegovog formirawa po -
ve }awe efikasnosti u radu svih
op{tina i gradova koji se nalaze
u ovom delu Srbije.

- Najve}i broj gradova i op -
{tina jugoisto~ne Srbije spada
u red nerazvijenih. Pove}awe
kredibiliteta ~lanica Saveta
skup{tina u komunikaciji sa dr -
`avnim organima prilikom po d -
no{ewa zahteva, inicijativa i

predloga u re{avawu pitawa od
vitalne va`nosti za lokalnu za-
jednicu, rad na projektima i pro-
gramima od op{teg zna~aja, sa ra -
dwa i razmena iskustava na planu

ekonomskog razvoja, kao i usa vr -
{a vawe i modernizacija rada
SO, neki su od ciqeva delovawa
Saveta skup{tina gradova i op -
{tina jugoisto~ne Srbije, re ~e -
no je na Osniva~koj skup{tini.

Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} je ista -
kao da je svako udru`ivawe, koje
za ciq ima unapre|ewe kva li te -
ta `ivota i rada gra|ana, dobro -
do{lo.

- Dobro je {to se formira
Sa  vet skup{tina gradova i op -
{tina jugoisto~ne Srbije, koji
}e predstavqati rukovodstva
vi{e od 40 lokalnih samouprava

iz osam okruga. Poznato je da ovaj
deo na{e zemqe spada u red ner-
azvijenih krajeva. Formirawem
ove asocijacije o~ekujem da za-
jedni~kim naporima, odgovorni-
jim i kvalitetnijim radom do -
prinesemo ravnomernom razvoju
svih krajeva Srbije, a samim tim
prokupa~ke i drugih op{tina
Toplice.

Predsednik Skup{tine op{ -
tine Prokupqe Radoslav Mihaj -

lovi} rekao je da je dobro {to je
do{lo do formirawa Saveta sku -
p{tina i naglasio da je su{tina
wegovog formirawa ja~awe ka-
paciteta zakonodavne vlasti na
lokalu, saradwa me|u op{ti na -
ma, razmena iskustava i zajed ni -
~ki nastupi kada su u pitawu
pro jekti prema ministarstvima.

Predsednik Paunovi} i Mi-
hajlovi} tokom susreta sa ruko -
vodstvima Blaca, Kur{umlije,
Ni{a, Mero{ine, @itora|e,
Do  qevca, Leskovca, Bujanovca,
Trgovi{ta, Vrawa, Svrqiga, Bo -
ra i drugih gradova jugoisto~ne
Srbije, razmenili su iskustva o
radu lokalnih samouprava i mo -
gu }nostima uspostavqawa sara -
dwe.

Predstavnici 27 lokalnih sa -
mouprava, koji su prisustvovali
Osniva~koj skup{tini, prisu st -
vo vali su i izlo`bi ru~nih
radova. Svoje radove izlo`ilo je
skoro 50 udru`ewa `ena iz mno -
gih bla~kih sela, Vrwa~ke Bawe,
Ni{a i drugih gradova. 

[tand ru~nih radova ud ru -
`ewa `ena iz Prokupqa po se ti -
li su mnogobrojni u~esnici Sku -
 p{tine i posetioci, kao i pred-
stavnici lokalne samuoprave
Prokupqa i Toplice.      

D.B.

Formiran Savet skup{tina gradova i op{tina jugoisto~ne Srbije

Ravnomerniji i br`i razvoj svih regiona

Sredinom januara u Blacu je
boravila grupa dece iz hrvatskog
grada Vodwana. Oni su u~enici
Osnovne {kole „Vodwan“, a wi -
hov dolazak je jedna od aktiv -
nosti u nastavku saradwe dve
op {tine na bazi Sporazuma o
saradwi koji je potpisan u maju
me secu pro{le godine na „Beo g-
radskom manifestu“. 

Petodnevni boravak gostiju
ukqu~io je dru`ewe sa vr{wa -
cima, obilazak znamenitosti
Blaca i turisti~kih destinacija
kao {to su Kopaonik i Ni{.

- Ciq nam je da razmenom u~e -
nika osnovnih {kola „Stojan
No vakovi}“ i „Vodwan“ pro-
movi{emo zajedni~ke vrednosti
i tradiciju na{a dva grada i da
zbli`imo stanovnike po pitawu
svih oblasti u kojima sara |uje -
mo, u razvoju turizma, razmeni
mladih i privrednim aktivnos-
tima, izjavio je Milo{ ^oli},
~lan tima za projekte u oblasti
me|unarodne saradwe. 

Ovo je uzvratna poseta mla -
dih iz Hrvatske, nakon {to je
gru pa od 45 u~enika i tri nasta -
vnika Osnovne {kole „Stojan

Novakovi}“ boravila u gostima
prijateqskom gradu Vodwanu u
Istri, u junu pro{le godine. 

Ina~e, Evropska komisija je
odobrila finansirawe projekta
„Zajedno u budu}nost Evropske
unije – De~jim glasovima“, u ok -
viru koga }e 50 osnovaca iz Bla -
ca u junu putovati u Vodwan.
Tokom ovog boravka bi}e organi-
zovane likovne, folklorne, nov-
inarske i brojne druge radi o -
nice, koje }e pokazati kako iz-
gleda budu}nost EU, vi|ena o~i -

ma dece. Rezultati de~jeg stva ra-
la{tva bi}e predstavqeni na
zavr{noj konferenciji ovog

projekta, gde je nosilac grad Vod-
wan, a Blace partnerska op{ -
tina.

^lanovi Op{tinskog ve}a
Blaca, na osnovu Zakona o fina -
n sijskoj podr{ci porodici sa
decom, donelo je Odluku o ostva -
rivawu prava na jednokratnu no -
v~anu pomo} za novoro|eno dete. 

Ovom odlukom ure|uje se fi-
nansijska podr{ka porodici sa
decom na teritoriji op{tine
Blace, u ciqu poboq{awa uslo -
va za zadovoqavawe osnovnih
potreba dece, podsticawa ra|a -
wa dece i podr{ke materijalno

ugro`enim porodicama sa decom,
ustanovqewem prava i utvr|i va -
wem kriterijuma za ostvarivawe
prava na jednokratnu nov~anu po -
mo} za novoro|eno dete.

Jednokratna nov~ana pomo}
ispla}uje se u iznosu od 30.000
di nara i obezbe|uje se u buxetu
Op{tine.

Pravo na jednokratnu nov~a -
nu pomo} mo`e se ostvariti za
svako dete ro|eno od 1.1.2016. go-
dine i kasnije. Pomo} }e dobiti

ako jedan od roditeqa ima pre-
bivali{te u momentu ro|ewa de-
teta na teritoriji op{tine
Bla ce, ako dete ima prebiva li -
{ te na teritoriji op{tine Bla -
ce i da neposredno jedan od
roditeqa brine o detetu.

O realizaciji ove odluke
stara}e se Slu`ba za privredu,
lokalni ekonomski razvoj i dru -
{tvene delatnosti Op{tinske
uprave Op{tine Blace.

Lokalna samouprava poma`e mladim roditeqima

NNoovvoorroo||eenn~~aaddiimmaa  nnoovv~~aannaa  ppoommoo}}

Nastavqena saradwa sa Op{tinom Vodwan iz Hrvatske

Osnovci posetili Blace
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Prvi srpski ustanak predst a -
vqa jedan od najzna~ajnijih doga -
|aja u novijoj istoriji srpskog
naroda. 

U Beogradskom pa{aluku
kra jem 18. veka Turska je ukinula
~itlu~ewe srpskom narodu i uve -
la kne`insku samoupravu. Dahi-
jskom upravom (1801-1804) Srbi -
ma je ukinuta samouprava. Dahije
su u toku uprave ubile oko 150 vi -
|e nijih Srba, a me|u wima i ne -
ko liko kne`eva i sve{tenika.
Se~a kne`eva je povod za izbi-
jawe Prvog srpskog ustanka. 

Na Sretewe 1804. godine u
Ora{cu okupili su se {umadi-
jski prvaci i doneli su odluku o
podizawu ustanka. Za svog vo|u
tada su izabrali \or|a Petro vi -
}a. Ustanici su u toku 1804. godi -
ne oslobodili ~itavu [umadiju
i opsedali Beograd. Po~etkom
avgusta likvidirane su ~etiri
dahije.   

Ustanak se nastavqa i tokom
1805. godine. Najve}i uspeh usta -
nika u toku ove godine je pobeda
ustanika nad carskom osmanskom
vojskom u boju na Ivankovcu (18-
20. avgusta 1805). Najve}e uspehe
ustanici su postigli tokom 1806.
godine, ostvariv{i dve velike
pobede u borbi sa Turcima na De -
li gradu i Mi{aru. Po~etkom
1807. godine, 12. januara, ustani -
ci su oslobodili beogradsko utv -
r |ewe. Borbe ustanika protiv
oto manske vlasti prestale su ju -
la 1807. godine kada Rusija i Fra -
ncuska, ali i Rusija i Turska za k-
qu~uju mir. Kada je Porta 1809.
godine objavila rat Rusiji, Sr-
bija kao saveznik Rusije nasta -
vqa rat sa Turskom. Ustanici su
imali dosta uspeha na zapadnom
frontu, ali je poraz na ^egru (31.
maja) primorao Kara|or|a da se
povu~e iz Ra{ke i da organizuje
odbranu na Moravi. Posle pora -
za ustanika na Deligradu, usta -
ni ci su bili primorani na od b-
ranu. Borbe sa Turcima nasta v -
qe ne su i tokom 1810, 1811. i 1812.
godine. Nakon potpisivawa ru s -
ko-turskog mira, poznatog kao
Bu kure{tanski mir (28. maja
1812), koga srpske stare{ine ni -
su prihvatale, do{lo je do sloma
Ustanka. Padom Beograda 5. ok-
to bra 1813. godine Turci su pre u -
zeli vlast nad Beogradskim
pa{alukom.

Stvarawe moderne

srpske dr`ave

U toku ustanka u periodu od
1804-1807. godine, u Beogradskom
pa{aluku je bilo tursko-srpsko
dvovla{}e, a od 1807. godine, pa
do gu{ewa ustanka 1813. godine, u

Beogradskom pa{aluku postoji
samo srpska vlast. 

Uz pomo} u~enih Srba iz Uga -
r ske, ustanici rade na organizo-
vawu dr`ave, a u tome }e veoma
veliki uticaj imati Rusija. Usta -
nici organizuju vojnu i civilnu
vlast, koje se tokom ~itavog us-
tanka prepli}u.

U Ora{cu 1804. godine iza b -
ran je Kara|or|e za vo|u, 1808.
go dine on dobija pravo nasledno -
sti, a od 1811. on je Vo`d Srbije.
U toku 1805. godine osnovan je
Pra viteqstvuju{~i sovjet, a sko -
ro svake godine za vreme trajawa
ustanka odr`avane su Narodne
skup{tine.

I za vreme Drugog srpskog us-
tanka 1815. godine, ali i kasnije,
srpski narod je gradio svoju
dr`avu. Knez Milo{ Obrenovi}
kao ve{t diplomata uz podr{ku
Rusije uspeo je da za vreme svoje
prve vlade 1815-1839. godine Sr-
biji obezbedi autonomni status.

Po okon~awu Drugog srpskog
us tanka u periodu 1815-1830. go-
dine u Beogradskom pa{aluku
postoji dvovla{}e. Uz tursku
vla st, koju ~ini vezir, wegova
svi ta, muselini, kadije i spahije,
postoji i srpska: vrhovni knez,
narodna kancelarija, oborkne-
zovi nahija i knezovi kne`ina. U
toku vladavine kneza Milo{a
odr`avane su Narodne skup{ ti -
ne. Od 1821. godine postoje srps -
ki sudovi, a od 1825. i srpska
narodna vojska. Ve{tom diploma -
tijom i uz pomo} Rusije, knez
Milo{ je izdejstvovao od Porte
nekoliko Hati{erifa, koji }e
imati presudnu ulogu u dobijawu
autonomije. Hati{erifima iz
1830. i 1833. godine Srbija po -
staje vazalna dr`ava sa nezavis-
nim dru{tvenim ure|ewem, do bi-
ja {iroku autonomiju. Srbi do-
bijaju slobodu veroispovesti,
pra vo na naslednog kneza, pravo
na svoje organe, Sovjet, Skup { ti -
nu, nezavisno sudstvo, svoju voj -
sku, pravo na kulturni i pro -
svetni i zdravstveni razvoj. 

Hati{erifom iz 1833. godine
Beogradski pa{aluk je pro{iren
za {est nahija. Od 1833-1839. go-
dine knez Milo{ vlada apsolu -
tisti~ki. 

Na osnovu ostvarene autono -
mije, na Sretewskoj skup{tini
15. februara 1835. godine usvojen
je prvi srpski demokratski Us -

tav. Ali po{to on nije odgovarao
Rusiji i Turskoj, Knez Milo{ je
prinu|en da Sretewski ustav sus-
penduje. Porta }e 1839. godine do -
neti Hati{erif tzv. Turski
us tav. 

Ovim Ustavom zaokru`en je
period utemeqewa nacionalne
srpske dr`ave.

Prokupqe i Toplica

u vreme ustanka

Kad je izbio ustanak u [uma -
diji mnogi Srbi iz Toplice pre-
be gli su u [umadiju i pri dru -
`ili se Kara|or|u. Imena svih
tih qudi su do danas nepoznata. U
nekim od zapisa za vreme ustanka
pomiwu se imena: Jani}ija Mi-
lutinovi}a, Milana Ribni ~a ni -
na, Pop Marinka iz okoline
Pro kupqa, \or|a Spasi}a, Jova -
~e Spasi}a, Koste Spasi}a (po gi -
nuo u borbi na Prahovu 1810).
Naj poznatiji me|u wima je Rista
Isailovi}, vojvoda prokupa~ki i
Jani}ije Milutinovi} za koga se
navodi u zapisima da je kao de~ak
oti{ao u Smederevo, gde je kas-
ni je radio kao |umruk~ija, kada
je izbio ustanak prikqu~uje se
ustanicima.  

U ciqu obezbe|ivawa pozi-
cija ustanicima kod Deligrada,
Kara|or|e je po~etkom septem-
bra 1806. godine naredio Stanoju
Glava{u da oslobodi Toplicu od
Turaka. Predvodnici vojske Sta -
noja Glava{a 2.500 vojnika i 500
ko wanika su Jani}ije Milutino -
vi}, Pop Marinko i Milan Rib -
ni ~anin. Ustanici su u Toplicu
prodrli preko Jastrepca u no}i
izme|u 7. i 8. septembra 1806. go-
dine, napali su turske posade u
Prokupqu. U napadu na Proku -
pqe ustanici su koristili drve -

ni top i po prvi put rakete koje
je Mateja Nenadovi} januara
1806. godine nabavio u Be~u. Je -
dna od tih raketa ranila je Sta -
noja Glava{a. U osloba|awu
Pro kupqa u~estvovalo je i mesno
srpsko stanovni{tvo. U toku bo -
rbe ustanici su zapalili tursku
barutanu, po`ar se pro{irio na
deo grada, ali i crkvu Svetog
Prokopija. Turci su napustili
grad, a najve}i broj wih koji je
po ku{ao da se probije kroz srp-

ski obru~ poginuo je. I me|u us-
tanicima je bilo pedesetak pogi -
nulih boraca, svi oni sahraweni
su u zajedni~koj grobnici ~ija je
lokacija nepoznata do danas. 

Po oslobo|ewu Prokupqa,
Sta noje Glava{ je sa ustanicima
krenuo ka Kur{umliji. Turske
posade u Kur{umliji predale su
se bez borbe. Glava{ nije ulazio
u Kur{umliju ve} je jednim de -
lom svoje vojske krenuo uz Kosan-
icu, izbio na Lab, na Kosovo.

Prokupqe i Toplica su kra -
tko ̀ iveli u slobodi jer ubrzo je
sklopqeno primirje na deligrad-
skom pravcu. Srpska vojska iz
Toplice se povla~i, a Toplica
ostaje pod Turcima.

Kada je 1807. godine Kara |or -
|e odre|ivao stare{ine, za sta -
re {inu Toplice postavio je Ri -
stu Isailovi}a, vojvodu prokupa -
~kog. 

Posle poraza na ^egru jedan
broj vojvoda, a me|u wima i Rista
Isailovi}, poku{ali su da se or-
ga nizuju u jugoisto~noj Srbiji,
Turci su pobunu ugu{ili. Posle
pobune nastaje veliki teror nad
pobuwenicima, ali i nad ostalim
srpskim stanovni{tvom. To je i
bio razlog da su mnogi Srbi sa
ovog prostora prebegli u Beo -
gradski pa{aluk. 

Kratkotrajno oslobo|ewe
To plice u toku Prvog srpskog us-
tanka je samo jedna epizoda, jer na
kona~no oslobo|ewe od Turaka
Toplica }e ~ekati jo{ sedamde-
set godina. 

Toplica je kona~no oslo bo|e -
na od Turaka 1878. godine.

Pripremio: Darko @ari},

vi{i kustos istori~ar

Toplica i Prokupqe u vreme Prvog srpskog ustanka

Stvarawe moderne srpske dr`ave
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U organizaciji Klub-filma
Prokupqe u Narodnom muzeju To -
p lice sredinom januara odr`ana
je kulturna manifestacija pod
nazivom “Dani bugarskog fi l -
ma”. Sve~anom otvarawu ove man-
i festacije prisustvovao je ge ne-
 ralni konzul Republike Bugar -
ske u Ni{u Atanas Krastin, ~la -
novi Op{tinskog ve}a Milica
Eri} i Qubi{a Blagoti}, kao i
qubiteqi filma.

^lanica Op{tinskog ve}a za -
du`ena za kulturu Milica Eri}
rekla je da joj je drago {to je gen-
eralni konzul Bugarske do{ao u
Prokupqe i svojim prisustvom
podr`ao jednu ovakvu kulturnu
manifestaciju.

- Mi smo mali balkanski na -
rod, kao i vi. Ali, Srbija i Buga -
r ska ponose se svojom kulturom i
obi~ajima. Na kulturnoj, privre -
dnoj i svakoj drugoj saradwi mi

danas gradimo i unapre|ujemo do-
brosusedske odnose i ja~amo veze
izme|u dva naroda, rekla je Mil-
ica Eri} i dodala da u narednom
periodu o~ekuje jo{ otvoreniju
saradwu i u drugim vidovima kul-
ture, a ne samo filmu.

Generalni konzul Krastin
na glasio je da je Prokupqe ~et -
vrti grad u Srbiji gde se odr`ava
ovakva filmska manifestacija.

- Kultura je most i oblast
koja spaja qude. Nadam se da }e se
gra|ani Prokupqa nakon ove
manifestacije boqe upoznati sa
ku ltu rom, tradicijom i obi~a ji -
ma bugarskog naroda. Osim kultu -
rne, treba pro{iriti i druge
vi dove saradwe, prvenstveno
pri v redne, rekao je Krastin koji
se zahvalio rukovodstvu Op{ti -
ne {to je podr`alo odr`avawe
ove jedinstvene filmske mani-
fe stacije.

Predsednik Klub-filma @i -
kica Jovanovi} u svom govoru je
rekao da i pored toga {to nam je
Bugarska veoma blizu, malo zna -
mo o obi~ajima i tradiciji buga -
r skog naroda. 

- Iako daleko, film nam je
omo gu}io da mnogo vi{e znamo o
pojedinim zemqama Evrope i
sveta. Trodnevna manifestacija
posve}ena bugarskom filmu je
jedinstvena prilika da se Pro -
kup~ani upoznaju sa obi~ajima i
tradicijom naroda Bugarske, iz-

javio je Jovanovi} koji se zahva -
lio lokalnoj samoupravi i Na -
ro d nom muzeju Toplice {to su
pru ̀ ili veliku pomo} i podr -
{ku u realizaciji ove filmske
manifestacije.

Tokom boravka u Narodnom
muzeju Toplice, direktor ove us-
tanove Darko @ari} upoznao je
gosta iz Bugarske sa arheolo { -
kim postavkama, kao i posta vka -
ma iz Topli~kog ustanka i
Drugog svetskog rata.  

D.B.

Dani Bugarskog filma

Kultura spaja qude

U galeriji Narodnog muzeja
Toplice promovisana je kwiga
“Stare seoske ku}e i wihova ti -
po logija u op{tini @itora|a”,
autorki Ksenije Buwak i Kse -
nije Bulatovi}.

U ruralnim sredinama u Sr-
bi ji `ivi 50 odsto stano vni { -
tva, od kojih 20 odsto `ivi od
po qoprivrede. Ovi podaci govo -
re o velikom potencijalu i raz -
vo jnom resursu srpskog sela,
re ~eno je na promociji.

Govore}i o starim seoskim
ku}ama i wihovoj tipologiji u
op{tini @itora|a, Ksenija Bu -
wak je naglasila da su gra|evine
svedoci istorije, obi~aja i tra -
dicije naroda jedne sredine.

- Najva`niji dru{tveni fak-
tori koji su uticali na razvoj
seoske arhitekture bili su isto -
ri jsko-politi~ki ~inioci, st ru -
ktura porodice, migracija sta no -
vni{tva, razvoj saobra}aja i in-
frastrukture. Seoska arhitek-
tura se dugo razvijala spontano.
Lokalno stanovni{tvo predstav -
qalo je wene tvorce i graditeqe.
Seoska arhitektura nastajala je
i mewala se uz dru{tvene i druge
promene, izjavila je dipl. arhi -
tekta Ksenija Buwak i dodala da
istra`ivawa, koja su oni imali
u seoskim sredinama, otvaraju
pi tawa kako usmeriti razvoj ru-
ralnog podru~ja uz oslonac na ob-
no vu i za{titu graditeqskog
fonda.

Po wenom mi{qewu, jedna od

mogu}nosti obnove i za{tite
gra diteqskog fonda jeste razvoj
seoskog turizma.

- Danas se sve vi{e govori o
problemima sa kojima se susre}u
sela i ruralna podru~ja u urban-
izovanom i globalizovanom sve -
tu. Sama kwiga ukazuje na bogato
graditeqsko nasle|e, demograf -
ske, ekonomske i druge probleme
sa kojima se suo~ava dana{we se -
lo, istakla je ona i dodala da bi
po jedine seoske ku}e, koje se mo -
gu uvrstiti u graditeqsko nas -
le|e, trebalo rekonstruisati i
sanirati i pretvoriti u male
muzeje ili objekte namewene raz -

voju seoskog turizma.
Autorke kwige “Stare seoske

ku}e i wihova tipologija u op{ -
tini @itora|a” Ksenija Buwak
i Ksenija Bulatovi} diplomi-
rale su na Arhitektonskom fa -
ku ltetu u Beogradu, radile i
sara|ivale sa mnogim nau~nim

institucijama i ustanovama u
zemqi i inostranstvu, objavile
mnogo stru~nih radova, autorke
su mnogih projekata iz oblasti
arhitekture, a u~estvovale su i
na mnogim izlo`bama i konfer-
encijama u zemqi i inostranstvu.

D.B.

U galeriji Narodnog muzeja
Toplice odr`an je koncert
“Tria Ami}i” iz Ni{a. ^lanovi
trija prof. klavira Nata{a
Cve tkovi}, prof. Ninoslava
Sta menkovi} i prof. Ivica
Sto janovi} odu{evili su qu bi -
teqe klasi~ne muzike.

U svom nastupu su se pred-
stavili sa delovima opera “Don
Govanni”, “Traviata”, “Na ura -
nku”, napolotanskim i drugim
pesmama. 

“Trio Ami}i” sa nizom kon-
cerata do sada se predstavio pub-
li ci u Aleksincu, Ni{u, Le sko-
vcu, Vrawu, Pirotu i drugim
gradovima Srbije.

^lanica Op{tinskog ve}a
za du`ena za kulturu Milica

Eri} rekla je da je ovaj koncert
izuzetan muzi~ki doga|aj.

- Nastup “Tria Ami}i” je
ne{to {to prokupa~ka publika
do sada nije videla. Ceo koncert
je doga|aj koji }e dugo pamtiti

qubitewi lepog zvuka i glasa,
izjavila je ona i dodala da ova -
kvi muzi~kih doga|aji u nared-
nom periodu treba {to vi{e da
se organizuju.

JJeeddiinnssttvveenn  mmuuzzii~~kkii  ddooggaa||aajj

Stare seoske ku}e kroz istoriju

Ku}e pretvoriti u mini-muzejeni-muzeje
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U okviru svetosavskih sve ~a -
nosti u O[ “Mili} Raki} Mi -
rko” u Prokupqu promovisan je
jo{ jedan {kolski ~asopis pod
nazivom “Prozor na{e {kole”. U
najnovijem broju ~asopisa u~e ni -
ka i nastavnika {kole nalazi se
puno tekstova i slika, koje na je -
dan specifi~an na~in govore o
tome kako i {ta se radi u ovoj ob -
razovno-vaspitnoj ustanovi.

U {kolskom ~asopisu se na -
la ze imena budu}ih umetnika, na -
u ~nika, sportista, imena vredne
i marqive dece koja su osvajala
razna priznawa na {kolskim, op -
{tinskim, okru`nim i repub li -
~kim takmi~ewima.

Urednica {kolskog ~asopisa,
profesorka engleskog jezika Su -
za na Kitanovi}, rekla je da je ve -
oma te{ko napraviti izbor za
~asopis kada imate mnogo dobrih

i kvalitetnih tekstova, tema i
slika.

- Lako je napraviti jedan
{ko lski ~asopis kada imate mno -
{tvo materijala, ali ga je te{ko
urediti. Izabrati prave radove,
priloge i fotografije iz mno{ -
tva kvalitetnog materijala nije
nimalo lak i jednostavan zada -
tak, izjavila je ona i dodala da su
u~enici {kole, zajedno sa svojim
profesorima, u ~asopisu nasto-
jali da na najboqi na~in pri ka -
`u ono {to su uradili u pro te-
klom periodu.

Pored kvalitetnih literar -
nih radova, svoje mesto u ~aso -
pisu prona{li su i intervju sa
di rektorkom {kole Ivanom Rad-
o wi} i profesorima Jasminom
Xi pkovi} i Miroqubom Gli {i -
}em, kao i sa u~enicom gene ra -
cije Ivom Ili}.

Direktorka {kole Ivana Ra -
do wi} rekla je da je prvo izdawe
{kolskog ~asopisa “Prozor na -
{e {kole” {tampan pre 30 god-
ina.

- ^asopis “Prozor na{e {ko -
le” postoji od osnivawa {kole.
Tokom tri decenije objavqivan
je sa prekidima u {tampanom iz-

dawu kao zidne novine, a sada u
{tampanom i elektronskom ob-
liku, izjavila je direktorka
{ko le i dodala da }e tokom sep-
te mbra, kada {kola “Mili} Ra -
ki} Mirko” obele`ava 30. go di-
{wicu osnivawa i uspe{nog ra -
da, biti objavqeno specijalno iz-
dawe {kolskog ~asopisa. D.B.

Promovisan jo{ jedan {kolski ~asopis

U~enici pokazali kreativnost i ma{tovitost

Kulturno obrazovni centar Toplica nagradio je autore najbo-
qih literarnih radova pristiglih na konkurs za u~enike osnovnih
{kola. Nova godina, tema ovogodi{weg konkursa, podstakla je mno-
gobrojne osnovce da pisawem iska`u kreativnost, ma{tu, `eqe, {to
je i bio ciq ovog konkursa.

Prvo mesto pripalo je u~eniku O[ „Car Konstantin“ u Ni{u
Luki Maksimovi}u, drugo Valentini @ivkovi}, u~enici O[
„Nikodije Stojanovi} Tatko“, dok je tre}a nagrada dodeqena  Alek-
sandru Ivanovi}u iz O[ „Mili} Raki} Mirko“ u Prokupqu.

Direktorka Kulturno obrazovnog centra Qiqana Krasi}
uru~ila je kwige i diplome nagra|enima, kao i zahvalnice {kolama.

- Svi radovi su zaista dobri, svaki na svoj na~in jer su prisutni
razli~iti stilovi pisawa. Ono {to izdvaja nagra|ene radove je
poruka ~itaocu iskazana na  jedinstven na~in, po kojoj stvaraoci
nakon dugogodi{weg rada postaju prepoznatqivi, kazala je direk-
torka Krasi}. 

Q.M.

Dnevni boravak “Sunce” u selu Vodice posetili su predstavnici
Udru`ewa p~elara “P~elica” iz Prokupqa i tom prilikom, za
potrebe ove ustanove ~iji su korisnici deca sa posebnim potrebama,
poklonili 40 kilograma meda.

- Svake godine na{e udru`ewe poklawa med ustanovama i orga-
nizacijama, prvenstveno onim u kojima borave deca. U mogu}nosti
smo da odre|enu koli~inu, u zavisnosti od proizvodwe, uvek izdvo-
jimo za najmla|e sugra|ane, kazao je predsednik Udru`ewa p~elara
“P~elica” Vuki} Joksimovi}.

Ovo udru`ewe doniralo je med De~jem odeqewu prokupa~ke bol-
nice, Pred{kolskoj ustanovi “Neven”, kao i Dnevnom boravku
“Sunce”, jer kako ka`u, med je deci najpotrebniji za razvoj i ja~awe
imuniteta. 

- Ova donacija je za nas od velikog zna~aja, jer se trudimo da
na{im korisnicima, koji ina~e imaju slab imunitet, obezbedimo
{to zdraviju ishranu, rekao je sekretar Udru`ewa obolelih od
mi{i}nih i neuromi{i}nih bolesti Dragoslav Petrovi} i ovom
prilikom se zahvalio svim donatorima koji poma`u ovu ustanovu.

- Nedavno su nas posetili predstavnici RTS-a iz Beograda i
na{oj ustanovi poklonili dva televizora i ma{inu za prawe sudova,
tako da smo kompletirali kuhiwu i dnevni boravak. Zahvalni smo
svima koji misle na nas i poma`u nam da boravak i rad u ovoj ustanovi
bude lak{i i prijatniji, kazao je Petrovi}. Q.M.

Aktivnosti Kulturno obrazovnog centra

NNaaggrraa||eennii  nnaajjbbooqqii
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P~elari „P~elice“ posetili Dnevni boravak u selu Vodice

Med za korisnike “Sunca”




